
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 356 af 27. marts 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Mikkel Dirks 
  

24. april 2019 
J.nr. 2019 - 3216 

 

Skatteudvalget 2018-19
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 356 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes bekræfte, at efter ministerens oplæg ”En skatteforvaltning i fremdrift” 
er konsekvensen af regeringens til dato førte politik, at der vil være et samlet fald på ca. 

13 mia. kr. i den økonomiske ramme til skatteforvaltningen fra niveauet i 2019 frem mod 

2025. 

 

Svar 

Jeg kan desværre ikke anerkende præmissen i spørgsmålet særligt i lyset af regeringens po-

litik de seneste år. Regeringens politik har sikret, at Skatteministeriets rammer samlet set 

er hævet med ca. 13 mia. kr. på FL17, FL18 og FL19. Skatteministeriets økonomiske ram-

mer udgør ca. 8,2 mia. kr. i 2019, mens rammerne lå på ca. 5,7 mia. kr. i 2015. Stigningen i 

Skatteministeriets rammer skal ses i sammenhæng med, at Skatteministeriets rammer un-

der den seneste socialdemokratisk ledede regering faldt med ca. 300 mio. kr. i 2011-2015.  

 

Som det fremgår af ”En skatteforvaltning i fremdrift” viser en beregningsteknisk frem-
skrivning, at hvis de nuværende rammer skal fastholdes til 2025, medfører det et behov 

for yderligere ca. 13 mia. kr. Jeg vil dog ikke sætte to streger under og sige præcist, hvor 

mange milliarder der er behov for til at varetage alle de opgaver, Skatteministeriet står 

overfor. Det præcise bevillingsbehov frem mod 2025 afklares løbende i forbindelse med 

finansloven og i dialog mellem Skatteministeriet og Finansministeriet. På den baggrund 

tager regeringen stilling til bevillingsniveauet hvert år i forbindelse med forslaget til fi-

nansloven. Næste gang, det sker, er med finanslovsforslaget for 2020.  

 


